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Zápis ze 16. zasedání Zastupitelstva obce Brantice 
konaného dne 21. října 2024 od 18:00 v TJ Sokol Radim 

 

Přítomní členové zastupitelstva: 
Ing. Daniel Říha   Ing. Antonín Šamaj  Libor Valenta 
Jiřina Heinischová, DiS.  Roman Anderle  MUDr. Naděžda Ryšánková 
Vladimír Dofek   Ing. Martin Karas  Ing. David Niklasch  
 
Omluveni členové zastupitelstva: 
---  
 

1. Zahájení 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta pan Ing. Daniel Říha (dále jen “předsedající“) 
v 18:00 hodin. Na základě prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 1) 
konstatoval, že je přítomno 9 z 9 zastupitelů a Zastupitelstvo obce Brantice (dále jen “ZO“) je 
usnášeníschopné. Dále předsedající prohlásil, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

Pan Michal Doričák dne 11. října 2024 osobně doručil na obecní úřad svou písemnou 
rezignaci na mandát zastupitele. V souladu s § 55 odst. 2 písm. b zákona č. 491/2001 Sb., o 
volbách do zastupitelstev obcí tímto dnem zanikl mandát pana Doričáka, zvoleného do 
zastupitelstva obce Brantice za volební stranu „Brantice a Radim SPOLEČNĚ“. Na základě 
ustanovení § 56 odst. 1 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí vznikl 
mandát zastupitele 1. náhradníkovi za volební stranu „Brantice a Radim SPOLEČNĚ“ panu 
Ing. Antonínu Šamajovi. O vzniklé situaci byl pan Šamaj informován a souhlasil s výkonem 
funkce zastupitele obce Brantice. 

Z důvodu rezignace pana Michala Doričáka na mandát zastupitele obce Brantice a vznik 
mandátu pana Ing. Antonína Šamaje, nového člena zastupitelstva obce, je zapotřebí, aby 
nový člen zastupitelstva obce složil slib zastupitele. Nový člen zastupitelstva obce v souladu s 
ustanovením § 69 odst. 2 a 3 zákona č. 128/2000 Sb., zákona o obcích (obecní zřízení) složí 
slib člena zastupitelstva obce. Složení slibu proběhne po jeho přečtení starostou obce. 
Složení slibu je splněno pronesením slova slibuji a podpisem na listinu prokazující složení 
slibu. Složení slibu s výhradou, nebo nesložení slibu, má za následek okamžitý zánik mandátu 
člena zastupitelstva obce. Potvrzení o složení slibu bude přílohou zápisu zasedání. 

Předsedající přečetl slib: 

„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat svědomitě, v zájmu obce Brantice a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony 
České republiky.“ [§ 69 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
v platném znění]. 

Následně předsedající vyzval zastupitele Ing. Antonína Šamaje, ke složení slibu pronesením 
slova „slibuji“ a podpisem na připraveném archu. 
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Ing. Antonín Šamaj slib složil. 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Předsedající navrhl ověřovateli zápisu pana Romana Anderleho a pana Martina Karase 
a zapisovatelkou paní Ivetu Náhlíkovou.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

16/1/24 – ZO schvaluje ověřovateli zápisu pana Romana Anderleho a pana Martina Karase 
a zapisovatelkou paní Ivetu Náhlíkovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/1/24 bylo schváleno. 

 

3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 

Předsedající informoval přítomné, že zápis z minulého jednání ZO byl řádně ověřen, k zápisu 
nebyly vzneseny žádné námitky, zápis tedy odpovídá průběhu zasedání. Předsedající sdělil, 
že zápis v písemné formě je uložen k nahlédnutí v kanceláři Obecního úřadu Brantice 
a v elektronické formě též na webových stránkách obce. 
 

4. Schválení programu zasedání 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu zasedání obecního zastupitelstva 
v souladu se zveřejněnou pozvánkou. 

Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Rezignace na mandát člena zastupitelstva a slib nového člena 

zastupitelstva 
7. Návrh na odvolání místostarostky obce 
8. Opatření pro zvládání popovodňové situace 
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9. Řešení nouzového ubytování pro občany zasažených povodní 
10. Návrh na ukončení příkazní smlouvy a přechod na smlouvu o dílo 

pro architekta obce 
11. Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě, západní obchvat 

Krnova – silniční kanalizace 
12. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti, západní obchvat 

Krnova – podzemní komunikační vedení 
13. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
14. Diskuze 
15. Závěr 

Následně se zeptal členů ZO, zda mají zájem návrh programu doplnit nebo některý bod 
pozměnit či ho z programu stáhnout. 

Návrhy na změnu, doplnění, stažení:  

Zastupitel Vladimír Dofek podal návrh na zrušení bodu č. 7. Návrh na odvolání místostarostky 
obce. 

Pan Pavel Varmus Brantice 340, 793 93, na místě podal PETICI dle čl. 18 Listiny základních 
práv a svobod a zákona č. 85/1990 Sb., o právu petičním, ve které občané obce Brantic a 
Radimi žádají, aby Obec Brantice zrušila odvolání místostarostky Jiřiny Heinischové – viz. 
příloha zápisu. 

Návrh usnesení: 

16/2/24 – ZO schvaluje stažení bodu č. 7 z předloženého programu 16. zasedání 
Zastupitelstva obce Brantice 

Výsledek hlasování:  

Pro 6 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Martin Karas, Libor Valenta, 
Naděžda Ryšánková) 

Proti 2 (Daniel Říha, David Niklasch) 

Zdržel se 1 (Antonín Šamaj) 

Usnesení č. 16/2/24 bylo schváleno. 

……………………………………… 

Program zasedání (po stažení bodu): 

1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
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4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Rezignace na mandát člena zastupitelstva a slib nového člena 

zastupitelstva 
7. Opatření pro zvládání popovodňové situace 
8. Řešení nouzového ubytování pro občany zasažených povodní 
9. Návrh na ukončení příkazní smlouvy a přechod na smlouvu o dílo 

pro architekta obce 
10. Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě, západní obchvat 

Krnova – silniční kanalizace 
11. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti, západní obchvat 

Krnova – podzemní komunikační vedení 
12. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
13. Diskuze 
14. Závěr 

16/3/24 – ZO schvaluje program 16. zasedání Zastupitelstva obce Brantice.  

Výsledek hlasování:  

Pro 6 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Martin Karas, Libor Valenta, 
Naděžda Ryšánková) 

Proti 2 (Daniel Říha, David Niklasch) 

Zdržel se 1 (Antonín Šamaj) 

Usnesení č. 16/3/24 bylo schváleno. 

 

5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 

Předsedající vyzval kontrolní výbor, aby podal zprávu o kontrole usnesení z minulého ZO, 
která měla být splněna k dnešnímu zasedání ZO. 

Předseda kontrolního výboru pan Roman Anderle sdělil, že poslední pracovní schůzka 

proběhla dne 02.10.2024. Informování občanů o konání zasedání proběhlo v souladu s § 93 

odst. 1 zákona o obcích, kdy informace byla zveřejněna na úřední desce (minimálně 7 dní 

předem) dne 24.09.2024 a následně sejmuta dne 03.10.2024.  Zápis má veškeré náležitosti, 

je podepsán jak ověřovateli zápisu, tak i starostou, byl vyhotoven dne 15.10.2024. Následně 

byla provedena kontrola plnění jednotlivých usnesení nejen z posledního zasedání, ale také 

z předchozího (14. zasedání), tak jak bylo minule uvedeno v zápise č. 13 kontrolního výboru. 

Veškerá usnesení jsou průběžně plněna v souladu se schválenými termíny. 
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Kontrolní výbor neshledal žádné nesrovnalosti a nebyla navržena žádná opatření. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

16/4/24 – ZO bere na vědomí sdělení kontrolního výboru.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/4/24 bylo schváleno. 

 

6. Rezignace na mandát člena zastupitelstva a slib nového člena 
zastupitelstva 

Návrh usnesení: 

16/5/24 – ZO bere na vědomí rezignaci pana Michala Doričáka na mandát zastupitele obce 
Brantice a vznik mandátu zastupitele obce Brantice pana Ing. Antonína Šamaje. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/5/24 bylo schváleno. 

 

7. Opatření pro zvládání popovodňové situace 

Předsedající sdělil, že s ohledem na povodeň, která v září zasáhla obec Brantice, obě její 
místní části a s ohledem na další fungování obce je třeba přijmout některá další opatření. 

Předsedající předložil ke schválení rozpočtové opatření č. 14, které navyšuje paragraf 
krizového řízení o peníze z Repofondu, dary od obcí.  

Předsedající požádal zastupitelstvo o projednání a schválení rozpočtového opatření. 

Návrh usnesení: 

16/6/24 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 14/2024 – viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/6/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 
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Předsedající dále navrhl převést zbytek peněz z investičního nástroje Conseq Repofond zpět 
na běžný účet a schválit použít tyto peníze pro další zapojení ke krytí nákladů na paragrafu 
krizového řízení.     

Návrh usnesení: 

16/7/24 – ZO bere na vědomí záměr starosty využít svého zmocnění a převést zbytek 
finančních prostředků z investičního nástroje Conseq Repofond (ISIN CZ0008477221) zpět na 
běžný účet obce. ZO schvaluje rozpočtové opatření v kterém bude § 5213 na výdajové straně 
navýšen o finanční prostředky z Conseq Repofondu.   

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/7/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Předsedající uvedl, že od minulého zastupitelstva schválil ve své kompetenci rozpočtové 
opatření č. 13/2024 a předkládá ho zastupitelstvu na vědomí. 

Návrh usnesení: 

16/8/24 – ZO bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 13/2024. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/8/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Předsedající sdělil, že obecní zastupitelstvo obce Chvalovice schválilo pro obec Brantice 
finanční dar ve výši 1 000 000 Kč. V návrhu darovací smlouvy je zmíněn souhlas ze strany 
zastupitelstva obce Brantice. 

Předsedající předložil darovací smlouvu k projednání a schválení. 

Návrh usnesení: 

16/9/24 – ZO schvaluje přijetí finančního daru ve výši 1 000 000 Kč od obce Chvalovice, IČO: 
00600407 dle darovací smlouvy – viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/9/24 bylo schváleno. 

Předsedající vyhlásil přestávku – 10 minut. 
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8. Řešení nouzového ubytování pro občany zasažených povodní 

Předsedající sdělil, že v posledních týdnech probíhal průzkum stavu nemovitostí zasažených 
povodní a bylo jednáno s vlastníky, kteří zažádali, nebo bylo doporučeno volit nouzové 
ubytování. Reporty byly průběžně aktualizovány a posílány na krizový štáb 
Moravskoslezského kraje, který nouzové ubytování řeší. 

Původně MSK zvažoval poskytnutí mobilních domů, vytvoření mobilního městečka. Obec 
Brantice vytipovala prostor ve sportovním areálu a byla připravena provést všechny 
technické přípravy včetně nové přípojky vody. MSK se nakonec přiklonil v penzionovému 
typu. 

Dle poslaných informací by mělo nouzové ubytování být po dobu vyhlášeného stavu 
nebezpečí hrazeno Moravskoslezským krajem. 

Tyto možnosti byly komunikovány s jednotlivými žadateli. Ve všech případech žadatelé 
uvedli problém se vzdáleností od svých domovů. V případě rodin pak šlo o složitosti spojené 
se vzdáleností místa nouzového ubytování a místa kam děti chodí do náhradní základní 
a mateřské školy. 

Nouzové ubytování se předpokládá jako dlouhodobé. Obec Brantice tedy bude mít v této 
věci také náklady. 

Předsedající navrhl, aby obec Brantice pomáhala žadatelům hledat náhradní bydlení 
v blízkém okolí a podpořila nájemní bydlení formou finanční dotace. Navrhl, aby obec 
Brantice těm žadatelům, kteří mají možnost nebo potřebují zůstat v blízkosti své nemovitosti 
bylo nabídnuto řešení v podobě zapůjčeného mobilního domu tak, jak bylo původně 
zamýšleno krajem. V případě mobilního domu by došlo k jeho zakoupení s plánem 
budoucího prodeje, nebo zajištěného odkupu od prodejce. 

Návrh předpokládá nouzové ubytování do 30. dubna 2024. 

Návrh předpokládá, že finanční dotace by pokryla ubytování po dobu 6 měsíců. Maximální 
částky podpory by byly rozděleny dle velikosti rodiny/počtu ubytovaných: 

• 1 – 2 osoby, maximální částka 13 000 Kč/měsíc 

• 3 – 4 osoby, maximální částka 15 000 Kč/měsíc 

• 5+ osob, maximální částka 17 000 Kč/měsíc 

Nájemní smlouvu by uzavíral sám občan, v rámci vyúčtování dotace by předkládal kopii 
nájemní smlouvy a výpis plateb. 

Tento návrh byl již se zastupiteli předjednán a jde o jeho oficiální schválení. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 
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Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

16/10/24 – ZO schvaluje podporu občanů při hledání nouzového ubytování po povodni 2024 
v podobě finanční dotace, nebo zapůjčením mobilního domu a schvaluje tyto parametry 
finanční dotace: 

• 1 – 2 osoby, maximální částka 13 000 Kč/měsíc 

• 3 – 4 osoby, maximální částka 15 000 Kč/měsíc 

• 5+ osob, maximální částka 17 000 Kč/měsíc 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 16/10/24 bylo schváleno. 

 

9. Návrh na ukončení příkazní smlouvy a přechod na smlouvu o dílo pro 
architekta obce 

Předsedající sdělil, že navrhovatelem tohoto bodu je paní místostarostka a předal jí slovo. 

Paní místostarostka navrhla, aby zastupitelstvo obce Brantice ukončilo dosavadní příkazní 
smlouvu uzavřenou s Ing. arch. Markem Juránkem, a to k datu 31. října 2024. Od 1. listopadu 
2024 by spolupráce mezi obcí a architektem mohla pokračovat na základě nových smluv 
o dílo, které zajistí transparentnější, jasněji definované podmínky pro spolupráci. 

Využití služeb architekta bude pro naši obec určitě potřebné, zejména nyní, kdy po 
nedávných povodních stojíme před rekonstrukčními a revitalizačními projekty, které zajisté 
budou vyžadovat odborný architektonický dohled a strategické plánování.  

S cílem dosáhnout větší transparentnosti při nakládání s obecními financemi, zvláště teď, v 
situaci, kdy musíme hospodařit co nejefektivněji, navrhuji přejít na smlouvy o dílo, kde bude 
odměna architekta odpovídat odvedené práci. Tento krok umožní lépe kontrolovat výdaje 
obce a zároveň umožní architektovi plně se soustředit na konkrétní projekty, které přinesou 
největší užitek. 

Jsem přesvědčena, že pokud Ing. arch. Marek Juránek vnímá svoji práci pro naši obec jako 
součást svého profesního odkazu, neměl by být tento přechod na smlouvu o dílo překážkou. 
Naopak, měla by to být příležitost, jak společně posílit kvalitu a dlouhodobý přínos 
architektonických zásahů do naší obce. Zároveň tato změna zajistí obci větší flexibilitu a 
přehled nad plněním jednotlivých úkolů. 
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S ohledem na výše uvedené navrhuji, aby zastupitelstvo schválilo ukončení příkazní smlouvy 
s účinností od 31. října 2024 a pověřilo starostu obce uzavíráním nových smluv o dílo na 
konkrétní činnosti s Ing. arch. Markem Juránkem, která by lépe reflektovala aktuální potřeby 
obce a náročnost jednotlivých projektů. 

Paní Michaela Orlová, Brantice 121, na místě podala PETICI dle čl. 18 Listiny základních práv 
a svobod a zákona č. 85/1990 Sb. o právu petičním, ve které občané obce Brantic a Radimi 
žádají, aby Obec Brantice zrušila spolupráci s architektem Markem Juránkem dle příkazní 
smlouvy a navrhují smlouvu o dílo – viz. příloha zápisu. 

Návrh usnesení: 

16/11/24 – ZO schvaluje ukončení příkazní smlouvy s Ing. arch. Markem Juránkem, 
Bartultovická 335/11, 794 01 Krnov, IČO: 07297068, a to k datu 31. října 2024. Zároveň ZO 
pověřuje starostu obce uzavíráním nových smluv o dílo s Ing. arch. Markem Juránkem od 
1. listopadu 2024. Tyto smlouvy budou obsahovat jasně definované podmínky spolupráce 
a odměnu za jednotlivé vykonané práce, čímž se zajistí transparentnější a efektivnější 
nakládání s obecními financemi. 

Rozprava:  

Předsedající doplnil, že schválení usnesení v navrhované podobě prakticky dává starostovi 
pravomoc uzavřít smlouvu o dílo až do výše 2 000 000,- Kč. 

Pan Varmus se dotázal, zda architekt dostává 40 000,- Kč, ať dělá nebo nedělá. 

Předsedající odpověděl, že vždycky dělá. Dále informoval, že na jednom z posledních 
zastupitelstev byl představen koncept technického centra, pracoval na modrozelené 
struktuře, na mobiliáři, řeší se náves v Radimi, Branticích, vnitroblok, jídelna, parkování. 
Zastupitelé jsou o tomto pravidelně informováni. 

Pan Varmus podotkl, že není nic proti ničemu, když pan architekt udělá práci a vyfakturuje ji 
podle smlouvy. 

Předsedající dodal, že je to v pořádku, ale příkazní smlouva je obecně výhodnější než 
smlouva o dílo. Pan architekt je ochotný pozastavit práci a přesunout ji do dalších měsíců, 
kdy ho budeme více potřebovat. 

Zastupitel pan Dofek navrhl, aby smlouvy schvalovalo zastupitelstvo obce, aby byl i starosta 
chráněný. Pokud bude zastupitelstvo potřebovat práci architekta, zavolá mu, dá mu 
požadavek, on navrhne částku a zastupitelstvo to schválí, aby nebyly pochybnosti. 

Ředitel školy pan Šimůnek informoval, že 5.11.2024 bude vyhlášena výzva ŽIVEL 4, ze které 
potřebujeme čerpat peníze na kontejnerovou jídelnu, abychom co nejdříve vrátili děti do ZŠ 
a MŠ. Například Česká Ves, která byla podobně postižena povodní, používá pozici obecního 
architekta k přípravě žádosti. Ředitel školy řekl, že sám podat žádost nezvládne a bude 
architekta potřebovat.   

 

 



Stránka 10 z 16 

Návrh usnesení: 

16/11/24 – ZO schvaluje ukončení příkazní smlouvy s Ing. arch. Markem Juránkem, 
Bartultovická 335/11, 794 01 Krnov, IČO: 07297068, a to k datu 31. října 2024. 

Výsledek hlasování:  

Pro 6 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Libor Valenta, Naděžda 
Ryšánková, Antonín Šamaj) 

Proti  3 (Daniel Říha, David Niklasch, Martin Karas) 

Zdržel se  0  

Usnesení č. 16/11/24 bylo schváleno. 

 

10. Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě, západní obchvat Krnova – 
silniční kanalizace 

Obec Brantice obdržela od Ředitelství silnic a dálnic s. p.  (v zastoupení) žádost o uzavření 
Smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské sítě. ŘSD je investorem a stavebníkem veřejně 
prospěšné stavby dopravní infrastruktury „I/45 Krnov – západní obchvat“, jejíž součástí je 
silniční kanalizace, který bude umístěn do služebných pozemků. Silniční kanalizace se stane 
součástí silnice I/45 a bude tak ve vlastnictví vlastníka předmětné pozemní komunikace. 
Dotčenými pozemky jsou pozemek p. č. 112/1 a p. č. 2047/4, v k. ú. Brantice. 

Za omezení vlastnického práva obce Brantice souvisejícího se Služebností zřízenou na daných 
pozemcích bude obci Brantice na základě smlouvy vyplacena jednorázová úplata ve výši 20 
000 Kč včetně daně z přidané hodnoty. 

Žádost je starostou postoupena ke schválení zastupitelstvu. Navrhuji, aby zastupitelstvo 
schválilo smlouvu o budoucí smlouvě v daném znění. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

16/12/24 – ZO schvaluje uzavření smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské sítě (identifikátor 
smlouvy I45/2024/SO361/SoVB3/R) mezi obcí Brantice, IČO 00295884 a společností 
Ředitelství silnic a dálnic s. p., IČO 65993390, zastoupena a jednající společností 
DOPRAVOPROJEKT Ostrava a.s. se sídlem Masarykovo náměstí 5/5, 702 00 Ostrava, IČO: 
42767377 – viz příloha zápisu. 
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Výsledek hlasování:  

Pro 8 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Libor Valenta, Naděžda 
Ryšánková, Daniel Říha, David Niklasch, Martin Karas)  

Proti 0 

Zdržel se 1 (Antonín Šamaj) 

Usnesení č. 16/12/24 bylo schváleno. 

 

11. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti, západní obchvat 
Krnova – podzemní komunikační vedení 

Obec Brantice obdržela od CETIN a.s. a Ředitelství silnic a dálnic s. p. (v zastoupení) žádost o 
uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti. CETIN je stranou oprávněnou, 
ŘSD je stavebníkem. Na pozemku p. č. 2047/4, v k. ú. Brantice bude umístěno podzemní 
komunikační vedení veřejné komunikační sítě, tj. metalické kabely včetně související 
infrastruktury. 

Za omezení vlastnického práva obce Brantice souvisejícího se Služebností zřízenou na daném 
pozemku bude obci Brantice na základě smlouvy vyplacena jednorázová náhrada ve výši 
10 000 Kč. 

Žádost je starostou postoupena ke schválení zastupitelstvu. Navrhuji, aby zastupitelstvo 
schválilo smlouvu o budoucí smlouvě v daném znění. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno  

Návrh usnesení: 

16/13/24 – ZO schvaluje uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 
(identifikátor smlouvy I45/2024/SO462/SoBVB8/R) mezi obcí Brantice, IČO 00295884, 
společností CETIN a.s., IČO: 04084063 a společností Ředitelství silnic a dálnic s. p., IČO 
65993390, zastoupena a jednající společností DOPRAVOPROJEKT Ostrava a.s. se sídlem 
Masarykovo náměstí 5/5, 702 00 Ostrava, IČO: 42767377 – viz příloha zápisu. 

Pro 8 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Libor Valenta, Naděžda 
Ryšánková, Daniel Říha, David Niklasch, Martin Karas)  

Proti 0 
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Zdržel se 1 (Antonín Šamaj) 

Usnesení č. 16/13/24 bylo schváleno. 

 

12. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 

Pan Varmus se dotázal předsedajícího, z jakých důvodů chtěl odvolat paní místostarostku. 

Předsedající informoval přítomné, že požádal zastupitele o řešení, ale jejich návrhem na 
stažení bodu č. 7 nedostal prostor k tomu, aby se vyjádřil. Tím mu zastupitelstvo dalo najevo, 
že je problém nezajímá a že má jako starosta dělat dál a neřešit to. Přesedající sdělil, že za 
těchto podmínek rezignuje na post starosty. Dále sdělil, že jeho spolupráce s paní 
místostarostkou není možná dlouhodobě, je tam problém v komunikaci, každý chtějí jít jiným 
směrem a nejsou schopni se na ničem dohodnout. Pokud by měl pracovat jako starosta další 
2 roky, potřebuje na práci klid, potřebujeme mít v osobě místostarostky partnera a nemá čas 
řešit spory. Zastupitelstvo o problému několikrát informoval, ale zastupitelé to nechtějí řešit, 
proto rezignoval na funkci starosty. Tak má zastupitelstvo šanci najít jinou dvojici, která obec 
povede dál. 

 

 

13. Diskuze 

Pan Jatzek se vyjádřil, že je to v této době nevhodné gesto. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že situace je neudržitelná a že se 2 roky neshody stupňují. 

Ředitel školy pan Šimůnek vystoupil s projevem, ve kterém informoval o připravovaných 
projektech a o nutnosti spolupráce školy s obcí a se stavebním výborem při podávání žádostí 
o dotace. Zároveň sdělil, že v případě odstoupení starosty je schopen spolupracovat se všemi 
zastupiteli kromě místostarostky paní Heinischové a dodal, že v případě, že bude paní 
Heinischová zvolena starostkou, tak k 31.7.2025 odstoupí. 

Pan Varmus řekl, že je to vydírání. 

Zastupitelka paní Ryšánková se vyjádřila v tom smyslu, že ji situace, která nastala, velice mrzí 
a s tímto řešením zásadně nesouhlasí, že je jí to trapné a chtěla by, aby to bylo o domluvě. 
Dále sdělila, že stojí za paní místostarostkou a jako žena ji obdivuje.  

Pan Varmus řekl, že se tady řeší osobní roviny. 

Zastupitel pan Dofek vyzval starostu a místostarostku, aby spolu mluvili. Řekl, že bod zařadil 
z toho důvodu, že s odvoláním místostarostky nesouhlasilo několik zastupitelů. Z profesního 
hlediska je to špatný tah na branku. Pokud by se starostovi něco stalo a nemohl by vykonávat 
funkci, kdo jiný by měl vést obec, na to je místostarostka. Pan Dofek řekl, že netušil, že to 
vyvrcholí tímto.   
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Místostarostka paní Heinischová požádala o slovo a sdělila, že informace nejsou určeny pro 
zastupitele, ale pro občany. Následně přečetla sled událostí při povodni od 12.9.2024 z jejího 
pohledu. Řekla, že když nabízela pomoc, pan starosta ji nepotřeboval a že do centra 
humanitární pomoci v kulturním domě odešla pracovat poté, co měla konflikt s ředitelem 
základní školy. Dále řekla, že o bodu č.7 se dozvěděla z vývěsky. 

Ředitel školy pan Šimůnek sdělil, že pomáhal v týmu na obecním úřadě a po paní 
místostarostce požadoval, aby se do práce zapojila. Za své asertivní chování se jí večer na 
pracovní schůzce omluvil. 

Pan Barnet řekl, že nechce, aby tady někdo tahal špinavé prádlo. Zmínil, že má na svém 
pozemku poničený sloup elektrického vedení, který nikdo neřeší. Zmínil, jak před povodní 
spolupracoval se starostou ve věci odstranění několika hrází na řece Opavě. Byl by rád, aby 
se zastupitelé dohodli. Dále řekl, abychom se nedívali na to, co obec, ale co stát dělá pro své 
občany. Doporučil zakopat válečné sekery, pustit se do práce, začít bojovat za obec, 
vystupovat za Brantice, pro blaho obce. Řekl, že bylo uděláno mnoho chyb, ale ať se neřeší 
tyto věci, to je politika, je potřeba bojovat za Brantice, když už jsme toho tolik ztratili. 

Pan Jendřejek za Hasičský záchranný sbor informoval o průběhu prací při povodni. Sdělil, že 
spolupracoval s panem starostou v době před povodní i v jejím průběhu a že pan starosta byl 
jediný na obecním úřadě. Dále řekl, že největším problémem bylo, že selhalo spojení. 
Doporučil občanům, ať se obrátí na zastupitele, že nejkritičtějším obdobím je konec roku a 
příští rok. 

Pan Suchánek řekl, že v Radimi je potřeba vyzdvihnout práci zastupitele pana Valenty. 

Zastupitel Daniel Říha řekl, že nebyl sám, od pátku fungovaly povodňové hlídky, lidé v týmu 
se střídali, dále řekl, spolupracoval s panem Jendřejkem. Vzhledem k tomu, že obec má dvě 
místní části a dva toky a řeka je dlouhá, nebylo vidět deset lidí na jednom místě. 

Zastupitel pan Karas sdělil, že v době, kdy začala povodeň, zachraňoval rodinu a první dny 
pracoval na vyklízení zasaženého domu. Zúčastňoval se porad a šířil informace mezi sousedy. 
Při hlasovaní proti odvolání paní místostarostky nebyl zastrašen, chtěl vyjádřit naději na 
urovnání. 

Pan Suchánek řekl, že se ztratil smysl vyjádření, protože paní místostarostka nedokončila 
čtení textu, který měla připravený. 

Místostarostka paní Heinischová se dotázala, zda má pokračovat a podle reakce z publika se 
rozhodla nepokračovat. 

Pan Barnet se dotázal, jaká byla informovanost obyvatel v rámci meteorologie. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že informovanost byla v médiích, nepamatuje si všechny detaily, 
predikce se dala sledovat. 

Pan Barnet se dotázal, proč nebyli informováni majitelé pily v Branticích, aby odvezli dřevo. 

Zastupitel pan Říha odpověděl, že problém řešil s panem Jendřejkem, na pile byl rizikový 
hlavně štěrk, který hrozil ucpáním koryta. 
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Pan Panáček se vyjádřil, že se dva roky dívá na zasedání, kde jedna strana jde do druhé, ale 
nakonec odsouhlasí projekty, u kterých si obyčejní občané říkají, co to je za blbost. Zmínil 
nákup objektu Hruška, objektu Rewise, dětské planetárium. Kdo z občanů si myslí, že je 
nutné utratit 6,5 milionů korun za dětské planetárium. Kdyby to bylo 600 000,- Kč, nemá 
problém. Přitom v obci není fotovoltaika, od dubna 2023 vlastní obec objekt Rewise využitý 
pouze k vývozu zeleně. Pan Panáček vyzval občany, ať chodí na jednání zastupitelstva a vidí, 
jak jedna strana navrhuje, druhá kroutí hlavou a věci se dostávají ven jinak, než jsou. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že by zastupitelstvo rádo hned uskutečnilo všechny projekty, ale 
vše potřebuje mít zpracovaný projekt, na všem se pracuje, probíhají řízení. 

Pan Frýdl řekl, že chce poděkovat starostovi a místostarostce. Dotázal se, jakým způsobem 
chtějí vést obec dál. Řekl, že obyvatelé potřebují vesnici vybudovat. Zeptal se, jaké kroky 
zastupitelstvo podnikne. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že aktuálně přebírá vedení obce paní místostarostka, musí se 
urychleně sejít zastupitelstvo, ve které se zvolí nový místostarosta. Řekl, že ho ta práce 
bavila, byla zajímavá, ale že není politik a nemůže dělat za podmínek, které jsou. 

Pan Jatzek se dotázal, zda by pan Říha zůstal starostou, pokud by došlo k odvolání 
místostarostky. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že ano. 

Zastupitel pan Karas řekl, že doufal, že dojde k dohodě, bude se muset sejít zastupitelstvo a 
dohodnout se, jak bude jednat dál.  

Pan Svrčina poznamenal, že zastupitelé spolu nekomunikují. 

Zastupitel pan Dofek řekl, že není pravda, že zastupitelstvo není činné, není pravda, sám byl 
na obci od 14.9.2024, od pondělí znovu, rozvážel vody, organizoval s panem ředitelem školy 
čištění jímek, nyní organizuje čištění studní. 

Zastupitel pan Valenta řekl, že není zvyklý se chlubit, ať jeho práci zhodnotí Radimáci a 
následně se z publika ozvalo poděkování. 

Místostarostka paní Heinischová sdělila, že se od začátku snažila zapojit, být na úřadě, mít 
nějakou agendu, k ničemu nebyla přizvána. SRPŠ funguje v obci, členky jsou obyčejné 
maminky, stěžují si na chování pana ředitele. 

Ředitel školy pan Šimůnek řekl, že SRPŠ neplní standardy základní školy, noví rodiče se 
nezapojují. 

Zastupitel pan Říha řekl, že jsme se odchýlili od věcí, které potřebujeme řešit. 

Pan Krušina řekl, že je zřejmé, že spolu dvě strany špatně komunikují, ale vše se dá řešit, je 
potřeba řešit věci koncepčně, nikdo nechce čekat 14 dní, až se zastupitelstvo sejde, je 
potřeba odhlasovat dnes, jak to bude dále. 

Pan Barnet řekl, že všichni známe patové situace u politiků, všichni potřebujeme vědět, jak to 
bude dále. 
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Paní Michnová se dotázala, zda je možné požádat o 40 000,- Kč na osobu. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že obec zažádala o dotaci, už je přislíbena, jakmile to bude možné, 
budou peníze vyplaceny lidem. 

Pan Varmus se dotázal zastupitelstva, zda je schopné říct, kdo to tady povede. 

Pan Dofek řekl, že toto je tak závažná věc, když spolu lidé nekomunikují, toto není možné 
rozhodnout hned, zatím obec povede paní místostarostka. 

Ředitel školy pan Šimůnek informoval zastupitelstvo o podání žádosti školy v rámci výzvy 
OPJAK II. V případě zapojení získá organizace částku 764 000 Kč. Spoluúčast příjemce je 5 %, 
avšak škola je schopna výzvu splnit za částku 725 800 (95 % přidělené částky) a tím nevzniká 
povinnost zřizovatele nebo organice k dofinancování zbylých 5 %. Získané prostředky budou 
využity na nákup pomůcek do 1. oddělení MŠ, nákup mobilních zařízení (notebooku, iPady, 
chytré telefony), které budou zapůjčovány žákům, tak, aby byly srovnány socioekonomické 
rozdíly. Rovněž by byly finance využity pro vzdělávání pedagogů v rámci komunikace, 
osobnostního rozvoje a inovativních metod výuky.   

 

 

14. Závěr 

Zasedání zastupitelstva předsedající ukončil v 20:42 hodin. 

Seznam příloh 

1. Prezenční listina 
2. Slib zastupitele 
3. PETICE občanů – aby Obec Brantice zrušila odvolání místostarostky Jiřiny Heinischové 
4. Rozpočtové opatření č. 14/2024 
5. Darovací smlouva – Obec Chvalovice 
6. PETICE občanů – aby Obec Brantice zrušila spolupráci s architektem Markem 

Juránkem dle příkazní smlouvy a navrhují smlouvu o dílo 
7. Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě – s ŘSD 
8. Smlouva o smlouvě o zřízení služebnosti – s CETIN a ŘSD 

 
 
Datum vyhotovení zápisu:  25. října 2024  
Zapisovatelka:    Iveta Náhlíková 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 

……………………………………………………. ……………………………………………………. 
Roman Anderle v.r. Martin Karas v.r. 



Stránka 16 z 16 

 
Místostarostka: 
 

…………………………………………………….  
Jiřina Heinischová, DiS., v.r.  

 


